
PROTOKÓŁ NR XLVII/18  

z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 27 lutego 2018 r. 

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram XLVII posiedzenie rady gminy 

Kostomłoty. Witam na dzisiejszej sesji pana wójta, pana sekretarza, pana skarbnika, 

radnych gminnych, pana Wicestarostę Powiatu Średzkiego Grzegorza Pierzchalskiego, 

pana Kazimierza Bubę i pana Jana Piotrowskiego radnych powiatowych,  państwa 

sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, pracowników UG oraz 

wszystkich obecnych na dzisiejszej sesji. Informuję, że w sesji uczestniczy 15 radnych, 

zatem rada ma moc podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał proponowany porządek obrad.  

 

Proponowany porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie programu sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 19.12.2017 r. oraz 31.01.2018 r. 

4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6. „15 minut dla wyborców”.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2018 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wytypowania sołectwa do uczestnictwa w Programie 

Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu 

na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Budowa chodnika w miejscowości 

Piotrowice”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu 

na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Budowa chodnika w miejscowości 

Paździorno”. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu 

na dofinansowanie zadania powierzchniowe utrwalenie nawierzchni dróg 

powiatowych na terenie gminy Kostomłoty. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  Średzkiemu 

na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Budowa ścieżki rowerowej Zabłoto 

– Kostomłoty”. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie: likwidacji samorządowego zakładu budżetowego o 

nazwie – Zakład Gospodarki Komunalnej w Kostomłotach w celu zawiązania spółki 

z ograniczoną odpowiedzialnością (jego przekształcenie w spółkę prawa 

handlowego). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

dla Rzymskokatolickiej Parafii p.w. św. Jadwigi w Świdnicy Polskiej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Podwyższenia Krzyża Świętego w Kostomłotach. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

dla Rzymskokatolickiej Parafii p.w. św. Jadwigi w Świdnicy Polskiej. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Podwyższenia Krzyża Świętego w Kostomłotach. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

dla Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. św. Anny w Ramułtowicach. 



19. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

dla Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. św. Anny w Ramułtowicach. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/184/16 Rady Gminy 

Kostomłoty z dnia 24 listopada 2016 r. w sprawie opłaty targowej. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy po 

umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji 

udzielanych z budżetu Gminy Kostomłoty dla publicznych i niepublicznych: szkół, 

przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne 

niebędące jednostkami samorządu terytorialnego.  

23.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        

24.  Wnioski i zapytania. 

25.  Sprawy bieżące. 

26.  Zakończenie obrad XLVII sesji Rady Gminy. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jakieś uwagi do porządku  

obrad? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem porządku?   

kto jest za – 15 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Porządek został przyjęty 

 

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uwagi do projektu protokołu nie 

wpłynęły. Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z 19 grudnia 2017 r. w przedłożonej 

wersji, proszę o podniesienie ręki: 

kto jest za – 15 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Protokół został przyjęty. 

Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z 31 stycznia 2018 r. w przedłożonej wersji, 

proszę o podniesienie ręki: 

kto jest za – 15 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

 

 

Ad. 4. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  

dnia od dnia 30.01.2018 r. do dnia 19.02.2018 r.  

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 

(projekty uchwał). 

2. Wydanie zarządzeń w sprawie: 

- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2018 rok 

- powołania składu Komisji Konkursowej do rozpatrzenia ofert złożonych w ramach 

konkursu na realizację zadań publicznych przez organizacje pozarządowe i inne 

podmioty prowadzące działalność pożytku publicznego w roku 2018 

- rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Gminy 

Kostomłoty w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu w roku 2018 

- określenia zasad użytkowania i gospodarki paliwami płynnymi pojazdów Urzędu 

Gminy w Kostomłotach 

- wykazu nieruchomości przeznaczonych do zbycia w drodze darowizny 



3. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

 nadania numerów porządkowych – 2 

 podziału nieruchomości – 2 

 warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 1. 

 

 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

podatków)  

w okresie od 19.01.2018r. do 16.02.2018r. 

 

 

Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 9 

2.  Decyzje dotyczące podatku 25, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (nakazy) 
6 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (przypisy/odpisy) 
19 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem =0,  z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne = 0 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne =0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 0 z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 0 

    

d. 
ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =0, z tego: 

 Odmowne = 0 

 Pozytywne =0 

4. 

Decyzje w sprawie zwrotu podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego 

Liczba ogółem =0, z tego: 

                                                                                                                 Odmowne=0 

                                                                                                                 Pozytywne=0 

 

Ponadto chciałbym szanownych radnych poinformować, że zakończyliśmy pracownię 

komputerową w gimnazjum, która później będzie służyła szkole podstawowej, w ramach 

RPO za 68 tys. zł. Dofinansowanie 85%. Przeszliśmy weryfikacje na modernizacje świetlic 

Budziszów i Szymanowice, w najbliższym czasie wskazuje na to, że podpiszemy umowę 

na dofinansowanie. I to jest od razu prośba do szanownych radnych, ponieważ jak już 

kiedyś mówiłem na sesji są wielkie problemy z firmami budowlanymi i innymi 

wykonawcami. Dlatego jak to ogłosimy w formie przetargu, poinformujemy szanownych 

radnych, z tych miejscowości, żeby jakieś wici rozpuszczać i tak dalej, żebyśmy po prostu 

wykorzystali te środki finansowe. Wczoraj też został ogłoszony nabór na budowę świetlic 



w ramach PROW-u, dotyczy to Świdnicy Polskiej, gdzie będziemy składać wniosek. 

Wnioski składa się do 30 kwietnia. 

Przetarg na budowę drogi w Ramułtowicach się nie odbył  dlatego, że nie było oferentów. 

Jutro ogłaszamy drugi przetarg na wykonanie tej drogi. W ciągu dwóch tygodni będzie 

ogłoszony przetarg na remont drogi Karczyce – Pustynka z dwukrotnym powierzchownym 

utrwalaniem drogi , a także przetarg na drogę w Osieku. 

Rozstrzygnięto przetarg na budowę przepompowni w Siemidrożycach, podpisano umowę 

z wykonawcą, to jest inwestycja około 400 tys. zł., rozstrzygnięto przetarg na budowę 

stacji uzdatniania wody w Wilkowie Średzkim, podpisano umowę z wykonawcą, to jest 

3.240.000 zł. 

Został ogłoszony i w tej chwili podpisujemy dokumentację na nabór wniosków na siłownie 

napowietrzne, będziemy składać 3 wnioski, to co było ustalone – radni ustalili w tych 

miejscowościach. 

Tak to wygląda pokrótce. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję panie Wójcie. Otwieram 

dyskusję. Zamykam dyskusję. 

  
 Ad.5. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tradycyjnie nie odczytujemy 

sprawozdania. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych. Zamykam dyskusję. 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu).  

 

Ad.6. 

Marian Fita – Panie Przewodniczący, panie wójcie, szanowni radni – na ostatniej sesji 

poprosiłem pana przewodniczącego o odczytanie moich przeprosin wobec pani Barbary 

Kuriaty-Puzio,  ponieważ nie usłyszała słowa przepraszam w związku z moją wypowiedzią 

z dnia 19 grudnia – przepraszam pani Barbaro. Niemniej spowodowane było to tym, że 

wzburzony byłem tym co działo się przed samą sesją. W związku z tym, że nie mogłem 

być na sesji i w momencie kiedy było zamówienie na świetlicę, na zorganizowanie stypy, 

zwróciłem się telefonicznie, wcześniej….. zwróciłem się do pani Barbary żeby włączyła 

ogrzewanie na te 2, 3 godziny. Rodzina wpłaciła pieniądze do GOK-u, bo takie są 

procedury proszę państwa. Pieniądze do gminy, a pani Barbara nie uruchomiła tego 

ogrzewania. Więc mówię – poniosłem koszty trzeba było sprowadzić nagrzewnicę i 

dogrzać świetlicę. Pani Barbaro tak powiedziałem… Pani Barbaro, przecież pani dobrze 

wie, że jest tam zaprogramowane i kiedy w momencie ja powiedziałem że włączę sobie to 

ogrzewanie, pani wymieniła zamek. I tu nie ma …….. bo ja bym w tej chwili zapytał - 

jeżeli ja jako współwłaściciel tej  świetlicy nie mam dostępu do urządzeń, to jest raz 

zagrożenie bezpieczeństwa panie wójcie. Ja muszę mieć, tam jest olej, tam może 

nastąpić w każdej chwili jakiś…….. zawsze miałem dostęp do tego. No ale nie ważne. 

Przepraszam jeszcze raz, przejęzyczenie nastąpiło w sposób niefortunny. 

Teraz, ponieważ jako sołtys mam prawo na dłuższą wypowiedź – Panie wójcie dotyczy to 

ewentualnej modernizacji, docieplenia budynku. Tak jak rozmawialiśmy wczoraj na 

komisji, powiedziałem, że porozmawiam z rada sołecką, mam wstępną zgodę rady na 

przeprowadzenie zebrania, nie wiem jak się zachowają mieszkańcy. Ja muszę 

respektować decyzje mieszkańców, jeżeli potwierdzą, przekażemy środki. Szkoda tylko, 

że jak państwo pamiętacie od początku kadencji mówiłem o tej świetlicy, wczoraj 

mówiłem o projekcie, którego pan wójt powiedział, że nie ma tego projektu. Ten projekt 

jest, ma go pani Barbara Kuriata-Puzio, chciałem żebyśmy mogli go przejrzeć. Nie ważne. 

Panie wójcie straciłem do pana zaufanie, straciłem do pana zaufanie w tym momencie, 

kiedy jeżeli chodzi o wszystkie świetlice w gminie prosił pan mieszkańców na początku 

kadencji o zorganizowanie zebrań i określenie płatności za świetlice. Tak było, tego się 

nikt nie wyprze. Każda miejscowość, w której jest świetlica przeprowadziła zebranie, 

m.innymi Kostomłoty, nie mniej były tam różnice, podjęliśmy decyzje na jakiejś komisji, 

żeby to ujednolicić i gdzie są te sprawy. Proszę państwa tylko Kostomłoty i tylko 

Siemidrożyce nękani są opłatami, nikt się nie wypiera z opłat, nikt. Ja nie przystąpię do 

pana, nie będę rozmawiał na temat świetlic panie wójcie w sprawie opłat, ponieważ pan 



nie dostosował się do tego, co miało być po zebraniu. Było to zrobione w każdej 

miejscowości, w której jest świetlica, było – protokół z zebrania i przekazana informacja, 

stało się jak się stało. Nie dziw się panie wójcie i państwo dzisiaj, że ja się denerwuję, 

bulwersuję, bo projekt przygotowany na świetlicę, na remont świetlicy, modernizację 

leżakuje 4 lata, czy pięć, a na pół roku przed zakończeniem wyborów chcemy to zrobić. 

Ja myślę panie wójcie, że to nie jest fair. Następna sprawa i ruszam tą sprawę  jako 

sołtys, póki jeszcze mogę…. – panowie radni z Komisji Prawa i Porządku objeżdżaliśmy 

wiosną zeszłego roku, była jeszcze pani Barbara Kuriata-Puzio z nami, gminę i wskazałem 

drogę, która została wykupiona przez gminę od prywatnych właścicieli, ziemię pod drogę. 

Pan przewodniczący komisji odczytał to, panie przewodniczący pan słyszał i komisji 

rewizyjnej też słyszał i komisji rolnej też słyszał. Ba na ostatniej, czy przedostatniej sesji 

wypowiedziała się w tej kwestii przewodnicząca komisji budżetowej. Proszę państwa 

wydzierżawiamy ludziom kawałeczki, po parę arów i piszemy dzierżawę na trzy lata, a tu 

gmina zapłaciła blisko 100 tys. zł za ziemię i cisza, a może tak wytyczyć, zreglonować i 

będzie droga z powrotem. Dziękuję. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście. 

Przepraszam bardzo, pan sołtys nie rozumie tego, kto jest właścicielem świetlicy, nie jest 

sołtys tylko gmina. Jedyna świetlice, gdzie gmina finansuje ogrzewanie, płaci za opał, 

zakupuje itd. Na innych świetlicach tego nie ma, sami mieszkańcy muszą sobie 

zorganizować, w sumie oni są gospodarzami i oni dbają o ten obiekt. Jeżeli chodzi o 

klucze, nie może być do pieca dziesięciu, dwudziestu gospodarzy. Po drugie trzeba by 

było mieć uprawnienia na piece i na inne rzeczy, i tak dalej, to nie jest takie proste, nikt 

nikomu nie będzie kluczy dawał, że pan chce klucze to jest mało ważne. Jeśli chodzi o 

dokumentację na świetlicę, dokumentacja jak to słyszałem na komisjach była z 2007 r. 

nie oglądałem jeszcze tej dokumentacji, bo to zapewne jest gdzieś w segregatorach, nie 

miałem czasu do tego zaglądać, bo są pilniejsze sprawy. Jak wiecie państwo wszyscy 

pozwolenie na budowę jest ważne trzy lata i automatycznie dokumentacja jest trzy lata 

ważna, dokumentacja leży sobie spokojnie, odpoczywa. Jeżeli, nie wiem, bo nie wiadomo, 

może jeśli chodzi o inwentaryzację tych wszystkich dokumentów, które firma zewnętrzna 

robi, nie wiem czy to nie jest zinwentaryzowane. Jeśli chodzi – droga, droga jest można 

sobie jeździć, jest na mapie można jeździć, nikomu nikt nie przeszkadza. Chce pan panie 

Fita może pan jeździć. 

 

Marian Fita – Ale tam nie ma drogi. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Bo gmina nie zrobiła tej drogi. 

 

Marian Fita – Czy była wytyczona? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – To co mnie się pan pyta, jak ktoś płacił za to, to chyba 

wytyczona była, jak pan twierdzi. Niech pan tu… po 100 tys., proszę tutaj nie 

wprowadzać w błąd, proszę sobie jeździć, nie przeszkadza…., a po drugie jeszcze 

mówienie takich rzeczy, tłumaczyłem, najgorsze jest to, że nawet po dziesięć razy się 

powtarza to samo, zgodnie z prawem nie ma możliwości wydzierżawienia drogi. I 

powtarzam to jak mantrę ileś razy i to samo wraca, a dlaczego nie wydzierżawione. Jak 

to ciężko zrozumieć podstawowe zasady. Bardzo mi przykro. 

 

Marian Fita – Chciałbym się odnieść tylko do tego co pan wójt mówił, że jest jedyna 

świetlica, która nie płaci. Proszę państwa bo jest tak specyficznie to przygotowane, że 

każdą umowę podpisuje gmina i ośrodek kultury, ktoś zapłaci w GOK do gminy prześle 

pieniądze w wysokości trzystu, czterystu złotych no i korzysta ze świetlicy przez trzy dni. 

Jeżeli chodzi o ogrzewanie panie wójcie to dotyczy dosłownie trzech, czterech razy w 

ciągu roku. Dzisiaj bym prosił pana skarbnika aby powiedział ile wpłynęło w tym roku, od 

sylwestra za imprezy, które my zorganizowaliśmy. Czy wystarcza to na opał, który 

zużyjemy? W tej sprawie musi być dograna sprawa, bo nie może być tak, że ja kończę 

imprezę o godzinie trzeciej czy czwartej na ranem, a spisywany mam licznik w 



poniedziałek. Nie może być tak, bo ja mogę mieć zużycia 50 l oleju, a okazuje się, że 

muszę wpłacić za 110. I to są sprawy niedopięte, albo trzeba robić drugi piec, albo nie 

może być tak, bo niech pan nie opowiada bzdur, że nie, bo pokrywa się koszty oleju 

opałowego z tego. Nawet zostaje, czy tak nie jest w tym roku? 

 

Barbara Kuriata-Puzio Kierownik ZGK Kostomłoty – Szanowni radni, proszę wójta – 

odnoszę się do radnego Fity, jeżeli chodzi o ogrzewanie świetlicy, mamy teraz sezon dość 

dużych mrozów – pytanie – kto teraz dogrzewa świetlicę? 

 

Marian Fita – Tam nie trzeba ogrzewać. 

 

Barbara Kuriata-Puzio Kierownik ZGK Kostomłoty – Już w chwili obecnej zdarzają się 

przypadki zamarznięcia wody w rurociągach, żeby utrzymać tam temperaturę, która nie 

spowoduje niezamrożenia się instalacji trzeba cały czas podtrzymywać minimalną 

temperaturę. Nie są spisywane protokoły, paliwo pokrywane jest z naszych pieniędzy – 

ZGK. 

 

Marian Fita – Chciałbym tylko powiedzieć, że w trakcie tego nie musi… wystarczy tylko, 

że woda będzie krążyć w obiegu.     

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? 

Nie widzę chętnych.  

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

budżetu gminy Kostomłoty na rok 2018. Proszę państwa przychodzimy do cyklu uchwał, 

które są długie czy odczytujemy te uchwały? 

 

Janina Gawlik – uchwały były omawiane na wczorajszych komisjach, myślę, że pan 

Skarbnik naniósł poprawki, które były zgłaszane i tylko odniesiemy się do tych poprawek. 

 

Rafał Hossa Skarbnik Gminy – na wczorajszych komisjach było odczytane uzasadnienie, 

odniosę się tylko do autopoprawki,  która została wprowadzona w rozdziale infrastruktura 

wodociągowa i sanitacyjna wsi – zmniejsza się o dodatkowe środki finansowe w 

wysokości 20 000,00 z zadania inwestycyjnego Rozbudowa stacji uzdatniania wody w m. 

Wilków Śr. i te środki przerzuca się do działu drogi publiczne gminne na zadaniu 

odwodnienie drogi gminnej nr 105/2 obręb Budziszów w Sikorzycach. Będzie to zadanie 

realizowane ze środków UG w wysokości 20 000,00 zł oraz funduszu sołeckiego m. 

Sikorzyce  w wysokości 10.000 zł, łącznie 30 000,00 zł i to jest autopoprawka, która 

została wczoraj naniesiona. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych 

do zabrania głosu. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały z 

autopoprawką, proszę o podniesienie ręki? 

  

  kto jest za  - 15 głosów za 

  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – uchwała w sprawie wytypowania 

sołectwa do uczestnictwa w Programie Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim. 

Chodzi o wieś Budziszów. 

Otwieram dyskusję w tym punkcie. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały? 

  kto jest za  - 15 głosów za 



  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. 

„Budowa chodnika w miejscowości Piotrowice”. 

Otwieram dyskusję w tym punkcie. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głosów 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – uchwała w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. 

„Budowa chodnika w miejscowości Paździorno”. 

 Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 13 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 2 głosów 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – uchwała w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania powierzchniowe utrwalenie 

nawierzchni dróg powiatowych na terenie gminy Kostomłoty. Otwieram dyskusję. 

Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – uchwała w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi  Średzkiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. 

„Budowa ścieżki rowerowej Zabłoto – Kostomłoty”. Otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.13. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – uchwała w sprawie: likwidacji 

samorządowego zakładu budżetowego o nazwie – Zakład Gospodarki Komunalnej w 

Kostomłotach w celu zawiązania spółki z ograniczoną odpowiedzialnością (jego 

przekształcenie w spółkę prawa handlowego). 

Otwieram dyskusję.  

 

Janina Gawlik – Pnie przewodniczący myślę, że wczoraj część radnych próbowała 

uświadomić zasady przekształcania tego zakładu, na podstawie tego spotkania, które 

mieliśmy z fachowcem, który tworzy spółki. Analizy, które były przedstawione bazowały 

na danych z ZGK i te symulacje pokazywały jedynie przychody z tytułu sprzedaży wody i 



ścieków oraz wzrost cen tej wody przy amortyzacji środków trwałych przekazania sieci w 

kwocie 1 000 000,00zł, 2 000 000,00 zł, 5 000 000,00 zł. Nie do końca tutaj zgodzę się z 

propozycją pana wójta, ponieważ… padły tutaj takie znamienne słowa – zrobimy spółkę, 

a dopiero potem wszystko się ustawi, jak to będzie działać. Spółka to jest taki stwór 

specyficzny, że powinno już dzisiaj się wiedzieć co ta spółka będzie robiła i na czym 

będzie zarabiała, żeby ona nie upadła. Oczywiście brak takich danych i brak 

zabezpieczenia w budżecie robót, które by się zlecało takiej spółce na początek zanim 

znajdą swoich kontrahentów, czy swoich, swoje zadania. Powinniśmy uwzględnić to w 

budżecie. Ale ja mam pytanie, jeszcze być może się wyda, ale mam pytanie do pani 

kierownik jak ZGK zamknął ten rok? Jakim wynikiem? 

 

Barbara Kuriata-Puzio kierownik ZGK – W tej chwili jeszcze nie został bilans zamknięty i 

nie możemy tego podsumować. 

 

Janina Gawlik – Dlaczego o to pytam? Tak myślałam, że to wcześniejsze sprawozdania i 

jest wyliczenie. Patrząc na poprzednie sprawozdania, a sięgnęłam do lat poprzednich, 

strata jaką ponosił ZGK mniej więcej oscylowała około amortyzacji. I tu pani kierownik 

chyba potwierdzi, że około amortyzacji. Natomiast jeżeli przyjmujemy, że amortyzacja w 

spółce jest oczywiście kosztem, mając to samo mienie co ma ZGK to wychodzimy ze 

stratą. Wychodzimy ze stratą, nie pamiętam już za tamtego jaka była chyba 

1 300 000,00 zł. Natomiast jeżeli byłaby to spółka, to mienie pozostałoby w tej spółce nie 

zwiększając zakresu zajęć czyli dodatkowych robót, i ta strata wykazana byłaby już w tej 

spółce. I to już jest pierwszy powód do likwidacji, bo to jest kosztem. Mam drugie 

pytanie: czy pani kierownik, bo na pewno były jakieś prace przygotowawcze do tej 

uchwały, jakieś analizy… 

 

Stanisław Wicha Wójt Gminy – Jestem przeciwko, żeby przesłuchiwać panią kierownik. 

 

Janina Gawlik – Panie wójcie ja mam pytanie, bo chodzi o Zakład Gospodarki Komunalnej 

przekształcany w spółkę, a pani kierownik wczoraj nie było, bo mogłabym te pytania 

zadać. Chciałabym się dowiedzieć pani kierownik czy pani przeprowadzała jakieś analizy, 

bo na pewno pani pomagała tutaj. 

 

Barbara Kuriata-Puzio kierownik ZGK – Materiały przekazywano te, które firma 

zewnętrzna zażądała od nas i tak naprawdę analizę przygotowała firma zewnętrzna. 

 

Janina Gawlik – Czy firma zewnętrzna badała bilanse zakładu? 

 

Barbara Kuriata-Puzio kierownik ZGK – Tak. 

 

Janina Gawlik – Nam bowiem nie pokazywała jak wynika z bilansów. Dobrze. Wobec tego 

mam jeszcze jedno pytanie do pani – gdybyśmy przekształcili zakład w spółkę czy na 

dzień dzisiejszy zna pani jak by wyglądała struktura tej spółki. 

 

Barbara Kuriata-Puzio kierownik ZGK – Nie. 

 

Janina Gawlik – Nie. Pani kierownik czy wynik finansowy zakładu, bo z przekształcenia 

automatycznie przechodzi na spółkę, czy wynik tego zakładu jak pani patrzy, 

przetworzymy to w spółkę, czy pozwoli przynajmniej zabezpieczyć, czy  nie powinniśmy 

przynajmniej zabezpieczyć środków na wynagrodzenia. 

 

Stanisław Wicha Wójt Gminy – Panie przewodniczący proszę wstrzymać te pytania. Pani 

kierownik nie jest upoważniona odpowiadać na temat spółki. 

 

Janina Gawlik – To wiążę się z tym, że podejmując tą decyzję musimy być świadomi, że 

ta cena wody będzie musiała być podniesiona i ścieki też. Dlatego pytam panią kierownik 

na dzień dzisiejszy jeżeli powołamy menagera, powołamy radę nadzorczą – to czy z opłat 



za wodę jesteśmy w stanie bez straty za…. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak -  Pani radna to są pytania, wie pani 

doskonale, kierowane do pana wójta jeśli chodzi o tak ogólne założenia, na szczegóły 

może odpowiedzieć pani kierownik, natomiast te ogólne – wnioskodawcą jest pan wójt – 

jeśli chodzi o przekształcenie. 

 

Janina Gawlik – Panie przewodniczący warto rozmawiać wcześniej i trzeba rozmawiać 

wcześniej, Zakład Gospodarki Komunalnej i wszystkie dane ZGK są jawne. Na dzień 

dzisiejszy nie mamy… finansowego, czyli nie mamy sprawozdania ale myślałam, że pani 

kierownik odpowie. Tworzenie spółki, każdy z nas indywidualnie się tutaj zastanowi, tylko 

trzeba jasno powiedzieć, że nie dopuszczajmy do tego, żeby działalność spółki, żeby 

zamknęła się na zero była to podwyżka ceny wody. Bardzo bym o to prosiła, a to nas 

czeka i każdy radny musi się nad tym zastanowić, a jeżeli nie, to proszę mi uzasadnić z 

jakiego źródła będą czerpane dochody dla spółki żeby uzupełnić braki. To jest bardzo 

istotne przy tworzeniu spółki. Dziękuję bardzo. 

 

Stanisław Wicha Wójt Gminy – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście – 

po pierwsze spółka nie upadnie, jak pani przewodnicząca komisji budżetowej wie, 

dokładnie Średzkie Centrum Medyczne, gdzie strata była miesięczna 260 tys. zł pani 

Klimkiewicz ze sztabem ludzi wyprowadzili, że się bilansowało. Trzeba było 70 prawie 

osób zwolnić, trzeba było dostosować zatrudnienie do spółki, żeby w dalszym ciągu nie 

było strat. Spółka wspaniale funkcjonowała, w 2005 roku powołana w 2006, 2007. W 

2008 r. został już powołany nowy dyrektor, ponieważ poprzedni dyrektor straciła zaufanie 

do pana starosty, bo miał zysk. Przyjęto pana dyrektora, który miał robić straty. No i 

zaczęto się bawić. Zarząd się bawił spółką, prezes spółki też się bawił, bo to dla nich była 

zabawa i doprowadzili do strat, gdzie ani pan starosta, ani pani skarbnik powiatu, która 

odpowiadała za nadzór finansowy, nie wiedziała nawet jakie są straty w spółce, nie miała 

żadnych analiz, nie mieliśmy na sesji żadnej wiedzy. Był zakaz informowania o spółce, co 

było absurdalne. Pan starosta twierdził, że jest wybitnym prawnikiem i on wie, co też było 

absurdalne. Proszę państwa, spółka to jest kwestia nadzoru. Po pierwsze nadzoru 

menagera, a po drugie właściciela. Wyobraźcie sobie spółkę w Środzie Śląskiej – Średzka 

Woda, ja zawsze porównywałem, jeżeli ona by przynosiła straty, bo menager może, czy 

nawet teraz kierownik, on ma na przykład w rękach płace i na przykład wszystkim 

pracownikom podwyższa o 100% płace, no to taki kierownik czy menager nie pracuje w 

ciągu jednej minuty. Analiza ciągła na bieżąco, myśmy spółkę szanowni państwo w 

średzkim centrum medycznym, ja miałem co 10 dni na biurku jakie są przychody, jakie 

są wydatki itd. to wszystko musi funkcjonować. Nie ma żadnego zagrożenia, proszę nie 

straszyć, że z tego tytułu spółka, jeżeli powstanie to będą wyższe ceny. Bo tutaj jest 

kierownik, tam będzie menager, rada to jest rzędu 500 czy też 300 zł, trzyosobowa rada 

nadzorcza. To są nieduże koszty. Natomiast jeśli pani mówi, że 1 300 000,00 

amortyzacja, 1 300 000,00 jeżeli 20 000 000,00 przekażemy do spółki. My możemy 

przekazać milion, natomiast pozostałe przekazujemy w dzierżawę za 1 000,00 zł, a milion 

majątku to stanowi w sumie niecałe 100 000,00 w kosztach, bo jeżeli 20 000 000,00 

stanowi 1 300 000,00 to możemy to szybko sobie przeliczyć. I nie jest prawdą, tutaj jest 

kwestia ile przekazania, spółka ma się bilansować. Teraz się zmieniła ustawa przedtem 

myśmy, państwo jako rada zatwierdzała ceny na ścieki, na wodę, teraz my do 12 lutego, 

przepraszam marca musimy przedstawić kalkulację Polskiej Wodzie, tak jak szanownych 

państwa informowałem została powołana instytucja, i musimy przedstawić kalkulację cen 

na trzy lata, czyli na 2018, na 2019, na 2020, gdzie w tej chwili nie mamy wskaźników ile 

energia podrożeje, nie mamy wskaźników – nie wiadomo ile będziemy płacić za pobór 

wód podziemnych. Bo już w tym roku miały pójść ceny dziesięciokrotnie, a niewiadomo 

co będzie w następnym roku, czy w ciągu roku. Okazuje się, że Polskie Wody muszą mieć 

5 miliardów dochodu na utrzymanie urzędników, po to jest tylko powołane. Ja do końca 

lipca mam z każdym mieszkańcem, zgodnie z ustawą podpisać umowę na odbiór wód 

opadowych i ceny różne będą. Nie ma też rozporządzeń, a już gminy mają działać i 

podpisywać umowy i 10% zostaje w gminie, a 90% idzie do Polskich Wód. Czyli co? 



Proste – nie ma na kanalizację, na deszczówkę itd. Wracając do sedna przedstawione 

były trzy warianty, bilanse były też przedstawiane, nieprawda co pani radna mów, 

przedstawiane były bilanse na planszach jakie dochody były, poszczególne 3 lata do tyłu. 

I tam założenie było: powołujemy spółkę z 1 000 000,00 środków trwałych 

przekazujemy, 5 000 000,00 i 20 000 000,00 ile to będzie wynosić i teraz trzeba to 

dopasować. Natomiast to co będziemy robili – będzie opracowany statut spółki, a statut 

spółki to jak w Środzie tłumaczyłem, tam jest w Średzkiej Wodzie 50 czy 70 pozycji, bo 

nie tylko to co się będzie robić, tylko to co ewentualnie może przyszłościowo za rok, za 

dziesięć, za dwadzieścia będzie się wykonywać. To się ujmuje w statutach spółki. Każdy, 

kto miał do czynienia troszeczkę ze spółką, to wie o tym. Natomiast żeby nie było 

nieporozumień, ponieważ z radnymi to ja już rozmawiam ciągle na ten temat, natomiast 

szanowni goście i sołtysi i proszę państwa niniejsza uchwała przewiduje przekształcenie 

poprzez likwidację zakładu budżetowego w spółkę prawa handlowego w oparciu o 

przepisy ustawy o gospodarce komunalnej. Działanie takie ma na celu przystosowanie 

podmiotu działającego dotychczas w formie zakładu budżetowego do funkcjonowania  w 

warunkach konkurencji w gospodarce rynkowej jako spółka prawa handlowego. I jeszcze 

wracając do spółki prawa handlowego ponieważ jest to 100% gminy, czyli automatycznie 

nie można zbyć żadnego udziału jeżeli rada w formie uchwały nie uchwali tego. Natomiast 

w powiecie było inaczej, w powiecie scedowali to z rady na zarząd i zarząd mógł sobie 

robić co chce. Mógł sobie sprzedawać co chce, większość radnych była tylko uśmiechnięta 

i zadowolona żeby się pozbyć szpitala. No i się pozbyli i mamy efekty. Ze względu na 

wysoką sprawność i efektywność realizacji zadań własnych, coraz częściej stosowanym 

przez gminy rozwiązaniem jest powołanie spółek prawa handlowego, w które 

przekształcane zostają jednostki organizacyjne bądź zakłady budżetowe……(wójt odczytał 

uzasadnienie do uchwały) 

W tej chwili zakład budżetowy nawet nie ma prawa wykonać przyłącza, natomiast 

wszystkie przyłącza wykonuje Średzka Woda i z innych terenów, które są spółkami. My 

ograniczamy możliwość działania poprzez prowadzenie zakładu budżetowego. Za 

utworzeniem spółki z o.o. przemawia przede wszystkim….(wójt przedstawił ciąg dalszy 

uzasadnienia do uchwały). 

Wydzielenie na zewnątrz budżetu gminy zobowiązań wynikających z działalności spółki 

nie powoduje zwiększenia ogólnego zadłużenia budżetu – tak spółka powołana ma 

możliwość sama zaciągać zobowiązania i teraz może mi ktoś powie, że nie może, może 

gwarantem jest gmina. Gmina daje zabezpieczenie i spółka mimo, że posiada własne 

środki mniejsze może też zaciągać kredyty. 

Spółka prawa handlowego ma wpływ na kierunki inwestowania i może na ten cel 

wygospodarować dodatkowe środki; jednocześnie Gmina nie zostanie pozbawiona 

możliwości współdecydowania o realizowanych inwestycjach – zależeć to będzie od 

odpowiednich zapisów w akcie założycielskim. 

Zarządzanie spółką jest bardziej elastyczne; ma ona większą swobodę w kształtowaniu 

systemów zatrudniania i wynagrodzeń – jej pracownicy nie są, jak w jednostce 

budżetowej pracownikami samorządowymi; może też bardziej koncentrować się na 

oczekiwaniach odbiorców usług, niż jej właściciela, gdyż rozliczana jest z efektów 

działania. Automatycznie pracownicy wszyscy zakładu budżetowego przechodzą na 

zasadzie … przy tych samych warunkach pracy i płacy do spółki, automatycznie cały 

majątek, którym dysponuje zakład budżetowy z automatu przekazuje, wszelkie 

należności itd. To nie jest likwidacja, przez sama likwidację, to jest jakby dalszy ciąg 

przekazania, czyli poprzez likwidację zakładu budżetowego spółka przejmuje działalność. 

Szybciej reaguje na potrzeby klientów choćby z uwagi na samodzielność w zarządzaniu 

zasobami spółki. I proszę państwa, szanowni radni otrzymali ileś uzasadnień, ja 

przeczytałem tylko 1/3 tego uzasadnienia. Jest taka zasada, ja już rozmawiam na temat 

spółki 2 lata i państwo, szanowni radni zadecydujecie czy chcecie powołać spółkę, czy nie 

chcecie, nieprzekonanych nigdy nie przekonam. Możemy robić tysiąc spotkań i nie 

przekonam, są takie sytuacje, że na komisjach przekonani głosują za, a na sesji żeby 

pokazać się publicznie są przeciw. Dziękuję. 

 



Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Panie wójcie, panie przewodniczący, radni, wszyscy 

goście – miałam się nie odzywać, bo wczoraj wiele rozmawialiśmy na ten temat ale 

pewne rzeczy trzeba wyjaśnić, to co państwo usłyszeliście to rzeczywiście jest 

uzasadnieniem uchwały, napisane przez firmę, która ma przekształcać ZGK w spółkę czyli 

proszę samemu wyciągnąć wnioski, jest tylko o plusach. Natomiast my mamy, taki ciężar 

na nas spoczywa, że musimy różne rzeczy wziąć pod uwagę. Rzutem na taśmę pytam 

jeszcze raz panie wójcie, czy nie jest możliwe, bo my rozmawiamy, rozmawiamy od 

dwóch lat o tym fakcie, cały czas na takim poziomie ogólności, jak w tym momencie. 

Prosiłam wczoraj czy jest możliwe żebyśmy my wiedzieli na co głosujemy, że jest jakiś 

statut ponieważ w § 5 jest określone co później ustali pan wójt sam, jeżeli my dzisiaj 

zadecydujemy, że spółka jest przekształcona, że ZGK jest przekształcone w spółkę 

następuje to co następuje, czyli pan wójt decyduje o tych sprawach, które określa § 5. 

Pytanie moje było, czy my naprawdę nie moglibyśmy głosować nad czymś co w 

rzeczywistości będzie funkcjonować, jak wygląda określenie kapitału zakładowego itd., 

jaki jest plan założycielski. Proszę państwa myśmy głównie słyszeli od tych panów, od 

tego pana jednego, który miał z nami dwa razy spotkanie, który mówił: wszystko zależy 

od wielkości gminy, wszystko zależy od wielkości ZGK ale przede wszystkim wszystko 

zależy od czynnika ludzkiego, jaki zespół, jaki szef, jaki menager, jaki kierownik. Wczoraj 

padło też dobre stwierdzenie radnego Szwedo, który powiedział „pani kierownik jest od 

bardzo niedawna ale jest to kierownik, którego pan wójt wybrał, czy nie dać czasu żeby 

popracować w takim zespole, żeby to być może inaczej funkcjonowało tak jak pan wójt to 

sobie wyobraża, a nie będziemy mieć zagrożeń, które wynikają z powstania spółki. 

 

Janina Gawlik – Proszę państwa, pan wójt cały czas powtarza, że opowiadamy herezje, 

może to są i herezje, tylko spółkę którą pan opowiedział o ZOZ-ie – to była troszeczkę 

inna historia, o której pan wójt z panią Klimkiewicz dobrze wie i jeszcze pan wójt winny 

jest mi dwie garsonki …. Jeśli chodzi o spółkę zachodzą tu dwie sprzeczności bo mówimy 

tak: spółka powstanie będzie mogła ludzi zatrudniać, a lepszych, energiczniejszych, 

później się mówi, że tych wszystkich ludzi przejmiemy do spółki, czyli jakby tych samych 

ludzi. Później mówi się tutaj o konkurencji, o jakiej konkurencji na terenie gminy 

Kostomłoty mówimy. To co ZGK wykonuje, to wykonuje tylko ZGK, jak będzie spółka, to 

będzie wykonywała spółka. Tu konkurencji żadnej nie ma i tak jak tu pani radna 

powiedziała to wszystko zależy od czynnika ludzkiego. Jeszcze jedno trzeba dodać, pan 

który przedstawiał diagnozę powiedział nam jednoznacznie; tam gdzie przekształcał są 

takie spółki, że nic się nie zmieniło i lepiej by było żeby to nadal był zakład budżetowy, bo 

to zagrożenie jest małe, bo gmina może ingerować a jest tak, że z małych powstało duże 

przedsięwzięcie, ale gmina musi mieć świadomość, że musi w to zainwestować. Ja nie 

jestem panie wójcie przeciwna spółce, tylko musimy się do tego przygotować przede 

wszystkim budżetowo, zadaniowo i musimy mieć jasną wizję. I to jest podstawa do 

przekształcenia w spółkę, żeby nie rzucać coś czego nie wiemy, zresztą radni zanim 

podejmą decyzję o przekształceniu w spółkę. Natomiast, jeżeli dojdzie do takiej sytuacji, 

pani kierownik na pewno dobrze analizuje finanse, nie rozrzuca tych pieniędzy, 

oszczędnie wydaje pieniądze, stara się żeby te roboty były wykonane i tak samo będzie 

działał menager w spółce. Nie znając ceny wody, sam pan mówi, że do kwietnia może do 

maja, że może kilkanaście razy podrożeć, nie znamy ceny wody, gdzie już będą obarczeni 

mieszkańcy to jeszcze może być dodatkowo obarczony budżet gminy poprzez utworzenie 

spółki. Proponuję poczekać aż się wyklaruje cena wody, koszty, ja nie sądzę żeby teraz 

pani kierownik gorzej funkcjonowała, gorzej gospodarzyła majątkiem niż będzie to robił 

menager. Menager zostanie, my wiemy kto nim będzie, ale znam różnych menagerów, 

także zaufajmy swoim ludziom i proponuję poczekać przede wszystkim na ustalenie ceny 

wody, a nie obarczać mieszkańców podwyżkami. To jest moja prośba i na tym kończę. 

 

Stanisław Wicha Wójt Gminy – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście, 

żeby tworzyć akt założycielski musi być po pierwsze uchwała podjęta o likwidacji zakładu 

i przekształcenie w spółkę. To jest po pierwsze. Akt założycielski – idzie się do notariusza, 

płaci się pieniądze itd. Państwo jak chcecie skorzystać można w każdej spółce, która jest, 

możecie się dowiedzieć. Po drugie nie wiecie jak spółka funkcjonuje był prezes z Malczyc, 



gdzie gmina Malczyce ma o 2 tys. mniej mieszkańców, spółka bardzo dobrze funkcjonuje, 

gdzie też był zakład budżetowy. Mieliście prezesa, który był z Miękini, który państwu 

tłumaczył. Tylko szanowni państwo ja rozumię część chce to zrozumieć, a część nie chce 

zrozumieć to co się mówi. Można robić spotkania, można czekać jeszcze dziesięć, 

dwadzieścia lat, trzydzieści, myśmy też czekali ze szkołami, gdzie teraz nas to kosztuje 

więcej. Tak, że jeśli chodzi o pracownika pani mówi że myśmy nie wiedzieli czy 

pracownicy przechodzą, przecież my mówimy, cały czas się mówi, że wszyscy pracownicy 

przechodzą z automatu. Szanowni państwo uważam, że spółka zawsze działa efektywnie. 

Spółki prowadziłem, wiem jak się pracuje w spółkach, wiem jak to funkcjonuje. Wiem jak 

funkcjonują spółki np. Średzka Woda, gdzie np. Średzka Woda cały czas na gminie 

Kostomłoty robi usługi i to duże usługi robi, natomiast my nie możemy robić nawet mając 

wolne moce przerobowe, nie możemy wykonywać przyłączy. Szanowni państwo, ktoś 

powie, że przyłącza możemy wykonywać, my nie możemy robić. Zakład budżetowy może 

tylko robić to co mu zleca gmina i więcej nic nie może robić. Dlatego spółka jest zawsze 

bardziej efektywna, spółka może robić prace na zewnątrz, może wiele rzeczy, u nas się 

wiele osób buduje i wiele jest prac, natomiast my tych prac nie wykonujemy. Spółka w 

ramach swojej mocy wolnej, bo myśmy proszę państwa na komisjach dyskutowali jak to 

jest, że pracownicy, którzy są zatrudnieni do obsługi kanalizacji i wodociągów mogą inne 

prace. To nie jest taśma produkcyjna, że stoi pracownik i całe 8 godzin produkuje, są 

takie okresy, że nawet do nocy usuwają awarię, ale są okresy, w których można 

wykonywać inne prace. A i tak, jak wykonuje się te inne prace to mamy dodatkowe 

dochody, bo i tak tym pracownikom musimy zapłacić, nawet jakby tego nie robili. Tak, że 

to jest proste proszę państwa i chciałbym tutaj już, myśmy tyle tutaj już 

przedyskutowali, ja już na temat szkół dyskutowałem, widzę… Szanowni radni, wy 

zadecydujecie czy ma być spółka, czy nie. 

 

Ryszard Pisarek – Ppanie przewodniczący, panie wójcie, szanowni radni, szanowni goście, 

tutaj państwo jesteśmy w teatrze, bo jeżeli dyskutować, zawsze mówię dlaczego 

krytykuję niektórych radnych, dlatego krytykuję bo trzeba mieć wiedzę i tu mówię głośno 

wiedzę, jako radny, wiedzę. Proszę państwa i tu jako sołtysi… chcemy chodniki, chcemy 

prawda dobre drogi gminne i nie mamy środków  i panie wójcie jestem zdumiony, że 

niektórzy radni tego nie rozumieją co to jest spółka, a co to jest zakład budżetowy, a tak 

głośno. Zakład budżetowy jest na garnuszku gminy, na naszych pieniądzach. Jeżeli 

przekształcimy zakład, proszę nie przeszkadzać, trzeba mieć wiedzę. Jeżeli 

przekształcimy w spółkę zakład… i będzie ta spółka  samodzielna, ona musi myśleć, musi 

mieć wizję,… Ja proszę państwa pracowałem w spółce 30 lat, dlatego mówię tutaj głośno 

proszę nie agitować i proszę, żeby nasz budżet gminny był dostatni, a nie żeby ZGK te 

pieniądze wysysał z naszego budżetu. I mądrość radnych jest taka, żeby po prostu dać, 

przekształcić ten zakład budżetowy w spółkę, niech ona pracuje, niech ona będzie w 

rozwoju. Bo ja uważam, tak jak pan wójt powiedział przyłącza, tak to dotyczy mojej 

branży, bo ja w instalacjach sanitarnych pracuję trzydzieści parę lat. Ja znam to, a nie 

dyskutant przy stole mówi o spółce, ja znam to środowisko, to dotyczy mojej firmy, w 

której pracowałem i się przekształciłem i nie byłem na garnuszku jakiegoś dyrektora. My 

byliśmy autonomią. Zarabialiśmy, był tak zwany portfel zleceń - co to jest? Ten menager 

musi myśleć, a nie tylko być na garnuszku, aha głupio zrobiliśmy to budżet zapłaci. Tak 

to wygląda i proszę państwa, dlatego ten menager nowo wybrany, nowy zarząd tej spółki 

będzie musiał działać. Aportem, jeszcze głośno mówię aportem, pan wójt przekazuje 

majątek nie w postaci pieniędzy tylko w postaci majątku trwałego, przekazuje nowo 

utworzonej spółce na 99 lat. Ja musze państwu powiedzieć szczerze, ja radny, i to mówię 

publicznie: pokazuję, proszę ja tu się przygotowałem, bo ja się przygotowuję do sesji. 

Jeżeli ktoś czyta dobrze uchwałę, panie przewodniczący przepraszam, już kończę, to 

mam wiedzę, a tą wiedzę jeszcze pogłębiam tutaj, o nawet kolega dał mi też, też pogłębił 

swoją wiedzę w internecie. Czyli widzicie, radni którzy chcą mówić coś o spółce, to muszą 

mieć wiedzę, a nie czerpią wiedzę z gadulstwa. Dziękuję uprzejmie. 

 

Marian Fita – Jeżeli mogę panie przewodniczący, panie wójcie, panie starosto, szanowni 

radni, dobrze pan mówi trzeba mieć wiedzę, dlatego jak powiedziała tu pani, jest pani 



prężna nowa pani kierownik, tak się mówi, dajmy tą wiedzę niech się spełni w te pół 

roku. Nie róbmy kukułczego jajka, nie podrzucajmy nowej radzie i pracuje nowa rada na 

tych dokumentach, które będą przygotowane i tworzyć na początku kadencji spółkę. W 

tedy będzie wiedza co Polskie Wody zrobią i wtedy zróbmy spółkę. Bo to jest kukułcze 

jajo, żebyśmy sobie zdawali sprawę. 

 

Janina Gawlik – Pan Ryszard na pewno ma wiedzę jeżeli chodzi o spółkę, tylko trzeba 

pamiętać jedno, że zakład gospodarki komunalnej i spółka to nie są na garnuszku gminy. 

Proszę powiedzieć ile ZGK dostał z gminy pieniędzy, dostał za wykonana pracę i 

niestety…. Czy to jest spółka, czy to jest zakład budżetowy to jest zawsze na garnuszku 

mieszkańców i pilnujmy tego, też interesu mieszkańców…. Natomiast zakład gospodarki 

niczym się nie różni od działalności spółki i te same ma prawa. Proszę mi powiedzieć pani 

kierownik przyłącze na Osieczynie zrobił ZGK do budynków – zrobił, może zrobić….. 

 

Iwo Iwaszków - Szanowni państwo przyznam się szczerze, że na samym początku, kiedy 

był poruszany temat spółek wodnych, byłem mówiąc kolokwialnie zielony, nie wiedziałem 

jak to wygląda itd. Dlatego chodziłem i uważnie słuchałem tego co mówił pan, ten który 

przyjeżdżał do nas fachowiec, potem po jego wystąpieniach, po tym co on zaprezentował 

stwierdziłem, że spółka, oczywiście myślę, że każdy radny się zgodzi, że spółka jest 

dobrym rozwiązaniem… Tutaj przedmówcy moi mówili, że nie są przeciwko spółce tylko 

są przeciwko zbyt szybkiemu wprowadzaniu. Ja myślę, że problem jest tutaj inny, z 

punktu widzenia zwykłego obywatela, każdy ma obawy o to, że po przekształceniu ZGK w 

spółkę zaraz ceny pójdą w górę i to pewnie boli najbardziej wszystkich. Z tego co pan 

mówił, te ceny drastycznie nie wzrosną, będzie to rzędu kilku procent, oczywiście 

wiadomo, że ceny wzrosną, tak samo jak wszystko drożeje, tak wzrośnie cena wody i 

ścieków. Natomiast tak jak tutaj słyszałem od niego, oczywiście  perspektywy, jeśli 

chodzi o spółkę, są dużo większe, jeżeli chodzi o robienie różnych prac i wykonywanie 

różnych usług. Jedna rzecz mnie tylko niepokoi, jedna rzecz nastręcza mi pewnych obaw, 

że spółka w bardzo dużym stopniu będzie zależna od czynnika ludzkiego, i to jak będzie 

funkcjonować, czy będzie dawać sobie radę, czy będziemy zadowoleni z jej 

funkcjonowania, będzie zależeć od prezesa, zarządu, od ludzi, którzy będą decydować o 

tej spółce. Ja mam nadzieję, żywię głęboką nadzieję,  że pan wójt dołoży wszelkich 

starań do tego, żeby na funkcję prezesa wystąpiła osoba kompetentna, merytorycznie 

przygotowana, z odpowiednią wiedzą, i będzie cały czas czuwał nad tym aby dana osoba 

wykonywała swoje polecenia i swoje zadania jak należy. Jeśli nie, to niestety, ale na panu 

wójcie leży największa odpowiedzialność, jak również na nas radnych, którzy będziemy 

decydować o tym, czy ta spółka powstanie, czy nie. Ja nie uprzedzam, że ja będę 

głosował za tym żeby spółka powstała i tutaj daję kredyt zaufania dla pana wójta, biorę 

odpowiedzialność i mam nadzieję, że nie będę żałował w przyszłości tej decyzji. Dziękuję. 

 

Stanisław Wicha Wójt Gminy – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście, 

chciałbym jeszcze państwu powiedzieć, bo różnie to się mówi, chciałem państwa  

szanownych radnych zapewnić, że nikt z mojej rodziny nie będzie startował na prezesa. 

Dyskusja śmieszna, ale szanowni państwo, możecie się tu śmiać, ale chodzicie i 

opowiadacie takie rzeczy. Szanowni radni sieja plotki, to jest troszeczkę śmieszne, ja 

rozumiem, ci się śmieją co nic nie robią, ale to jest troszeczkę nieładnie. Tak, że państwa 

zapewniam, nie bójcie się, wybierzemy najlepszego menagera, który będzie… 

 

Lesław Wicha – Panie przewodniczący, panie wójcie, szanowni państwo, tak wyszło może 

i trochę zabawnie, ale faktycznie wczoraj na komisji było sugerowane, że ja jestem 

szykowany na nowego menagera. Pragnę absolutnie zaprzeczyć,.. powiedziałem coś 

odezwały się osoby, które to sugerowały. Tak? Dziękuje bardzo. Druga sprawa,… przykład 

Malczyc, przykład Średzkiej Wody, przykład Kątów Wr., tam są wszędzie spółki, i to nie 

jest nic odkrywczego, to są nowe możliwości, to są nowe możliwości tego, że spółka 

może robić inne rzeczy, niż tylko instytucja wody i ścieków. Ja się tu do końca nie zgodzę 

czy my dopłacamy do ZGK, czy nie dopłacamy, tak jak pani Gawlik powiedziała, bo jeżeli 

gmina w tej chwili podpisała umowę na stację uzdatniania wody za 3 000 000,00 zł, to 



gmina dopłaca do ZGK, czy nie? Nie dopłaca ale korzysta z tego, tak? Jeżeli powołamy 

spółkę, spółka ma możliwość zaciągania własnych zobowiązań, nie obciąża gminy, z 

własnych zobowiązań wybudować, tak jak to robi Średzka Woda. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Jesteśmy w punkcie dyskusja, nie widzę 

chętnych. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej 

wersji? 

  kto jest za  - 8 głosów za 

  Kto jest przeciw – 5 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głosów 

(radny Józef Lech nie głosował) 

Uchwała została podjęta. 

 

Po głosowaniu radny Marek Pomykała opuścił sesję Rady Gminy. 

 

Ad.14. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uwała w sprawie przyznania dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków dla Rzymskokatolickiej Parafii p.w. św. Jadwigi w Świdnicy Polskiej. 

Dotyczy to kościoła w Wilkowie Średzkim. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

  kto jest za  - 13 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głosów 

Uchwała została przyjęta. 

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak -  Uchwała w sprawie przyznania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Podwyższenia Krzyża Świętego w 

Kostomłotach dla kościoła w Wichrowie. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

  kto jest za  - 13 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głosów 

Uchwała została przyjęta. 

 

 Ad. 16. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uchwała w sprawie przyznania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków dla Rzymskokatolickiej Parafii p.w. św. Jadwigi w Świdnicy Polskiej. 

Dotyczy to kościoła w Świdnicy Polskiej. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

  kto jest za  - 13 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głosów 

Uchwała została przyjęta. 

 

Ad.17. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak -  Uchwała w sprawie przyznania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Podwyższenia Krzyża Świętego w 

Kostomłotach dla kościoła w Kostomłotach. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

  kto jest za  - 13 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głosów 



Uchwała została przyjęta. 

 

Ad.18. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Uchwała w sprawie przyznania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków dla Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. św. Anny w Ramułtowicach. 

Dotyczy kościoła w Karczycach. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

  kto jest za  - 13 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głosów 

Uchwała została przyjęta. 

 

Ad.19. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Uchwała w sprawie przyznania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków dla Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. św. Anny w Ramułtowicach. 

Dotyczy kościoła w Chmielowie. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głosów 

Uchwała została przyjęta. 

 

Ad.20. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Uchwał w sprawie zmiany uchwały nr 

XXIX/184/16 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 24 listopada 2016 r. w sprawie opłaty 

targowej. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

 

Ad.21. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. Chodzi o 

najemcę panią Bogusławę Fajkiel, miejscowość Mieczków. 

Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

  kto jest za  - 14 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad.22. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak -  Uchwała w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i 

wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Kostomłoty dla publicznych i 

niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

oraz innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby 

prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego.  

Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 



  kto jest za  - 14 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.23. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na poprzedniej sesji wniosek został 

zgłoszony przez panią radną Małgorzatę Pieszczoch-Śmidodę, odpowiedź została 

udzielona, oraz przez pana Ryszarda Pisarka, odpowiedź również została udzielona, i 

przez panią Krystynę Lech, odpowiedź również została udzielona. 

 

Ad.24. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wnioski i zapytania. Proszę panie radny. 

 

Jan Szwedo – Nie wiem czy to ten punkt, aczkolwiek, jak powiem teraz,  to  w 

następnym nie będę zabierał głosu. Proszę państwa tutaj mam korespondencję pomiędzy 

mieszkańcami Świdnicy Polskiej, pewnej ulicy od roku 2007 w sprawie oświetlenia 

ulicznego. Tam by taki problem, że trzeba było do tej ulicy dociągnąć, o cztery domy 

chodziło,… Tam się nie da bez słupów, trzeba tam postawić słupy i przynajmniej trzy 

lampy, może cztery. Mieszkańcy nawet dostali w 2007 r. jakby koncepcję doświetlenia 

tego, i mamy 2018 r. i powiem tak, walczyłem o to, żeby z 200 tys., które były 

zaplanowane na ten rok, na doświetlenie gminy, była propozycja żeby zabrać 100 na 

budowę chodnika. Ja byłem jednym z inicjatorów, może i się naraziłem co niektórym, na 

nieprzychylność, zobaczymy jak to będzie, żeby zostały te pieniążki, bo jednak braki są w 

oświetleniu. No i na pierwszym posiedzeniu komisji prawa i porządku została ujęta ta 

ulica na doświetlenie… Później wójt wziął w ręce nasze uzgodnienia i powiedział, żeśmy 

się z tymi planami rozbujali i nie starczy tych pieniędzy na to, i coś trzeba wyrzucić, no 

wyrzucono tą ulicę. Jako kryterium wzięto pod uwagę, mądre, takie zasady, że 

doświetlamy takie ulice, gdzie ludzie od wojny mieszkają i tam jest ciemno, bardzo 

mądre. Natomiast, ja proszę o listę tych punktów, które zostały ujęte na doświetlenie, i 

ja osobiście przejadę się i sprawdzę wiarygodność radnych, którzy wnioskowali. Bo ja 

powiedziałem, że na tej ulicy, o którą ja wnioskuje i mieszkańcy są same domy po 2000 r. 

wybudowane, więc jeśli są takie przypadki, że ludzie od wojny mieszkają i chodzą po 

ciemku proszę bardzo, poczekamy jeszcze, ale jeśli w tych wnioskach zostały ujęte inne, 

to ja naprawdę będę mocno protestował. Bo naprawdę to jest sprawa też ważna, o którą 

ja wnioskowałem, bo tam jest już wyjście z miejscowości przez kilkadziesiąt, kilkaset 

metrów, może nie kilkaset 150 metrów, gdzie chodzą mieszkańcy, dojeżdżają do 

Świdnicy autobusem, a potem idą do Czechowa na piechotę między budynkami, żeby 

wyjść z wioski. Wiadomo, że między budynkami jest trochę mniej komfortowo….. proszę 

o wzięcie tego pod uwagę, zostało to odrzucone, tak naprawdę chodzi o to, żeby te 

punkty, które zostaną zrealizowane w ramach tych pieniążków, żebym ja miał o nich 

wiedzę. I ja sobie je nawet, może bym miał taka prośbę, w obecności kogoś z komisji 

prawa i porządku, żebyśmy ocenili, czy zostały faktycznie, tak to zostało wykonane, jak 

zadeklarowano, czy może ktoś chce przerzucić na swoją korzyść wykorzystując sytuację. 

Bardzo jest mi przykro, bo po pierwszej komisji prawa i porządku podzieliłem się już z 

częścią mieszkańców, że jest już sprawa zaakceptowana. Natomiast dzisiaj będę musiał 

powiedzieć, że jest inaczej, krok do tyłu, nie lubię takich rzeczy, ale. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję panie radny, można 

powiedzieć, że to jest wniosek z zebrania. Panie przewodniczący może udzieli pan 

odpowiedzi. 

 

Ryszard Pisarek – zostało moje nazwisko wymienione, przewodniczący, czyli ja. Proszę 

państwa, nie było zabrane  100 tys. z oświetlenia. Na oświetlenie było 200 tysięcy, na 

chodniki w Piotrowicach i Paździornie, nie były zabrane 100 tys. tutaj z oświetlenia. 

 

Jan Szwedo – ale była propozycja. 



  

Ryszard Pisarek - Proszę pana, proszę jaśniej mówić, a nie była propozycja, propozycja 

była na pierwszej sesji do tyłu. Teraz państwo zobaczcie, pan sołtys mówi, że ma pismo, 

pokazuje tutaj, że od 2007 r., 2007 r. mówię to głośno, to się pytam – co się robiło od 

2007 r. do 2018 r.. Czyli ta rada, która została wybrana w tej kadencji, ma załatwić tamte 

prace i innych kadencji, które były wcześniej, gdzie był wójtem pan Jaskuła i jeszcze ktoś 

inny wójtem był…. Jeszcze zaznaczam, że nie zostały pieniądze zabrane z oświetlenia na 

budowę chodników 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny, proszę na piśmie udzielić 

odpowiedzi. Panie radny ja jeszcze przypomnę, że komisja rzeczywiście opiniowała te 

wnioski i wskazywała te miejsca, teraz jest pytanie – na jaką pule wystarczyło po 

weryfikacji, tych pieniędzy. Proszę, żeby odpowiedział pan jako przewodniczący komisji 

panu radnemu.  

 

Stanisław Wicha Wójta Gminy – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście, 

potrzeby oświetleniowe są bardzo duże, myśmy w ciągu 2 lat w sumie założyli ok. 75 

lamp, czyli mając 600 to  prawie już mamy 700 lamp. Tak, że jest jakiś postęp, w tym 

roku będą następne. W tym roku robimy tak, żeby szanowni radni i szanowni sołtysi, bo 

sołtysi może, bo nie wszyscy radni sołtysów informują, że robimy w pierwszej kolejności, 

gdzie dokumentację mamy na Budziszów. Liczymy, że będzie to ok. 40 tysięcy, natomiast 

komisja w pierwszej wersji, ja prosiłem szanowną komisję żeby zrobiła, wszystkie 

daliśmy te wnioski aktualne, z Godkowa też jest zgłoszenie i jest wiele tych zgłoszeń. 

 Prosiłem, żeby mi dać hierarchię pierwszych, nie rzucić mi 20 itd., bo nikt nie będzie 

dokumentacji opracowywał po to, żeby nie założyć ani jednej lampy, a dokumentację 

stworzyć żeby leżała na półkach. Na ostatniej komisji, szanowna komisja ustaliła - robimy 

tak, ja będę zlecał dokumentację i będziemy wykonywać: Szymanowice od krzyża w 

kierunku Świdnicy Polskiej t.j. ok. 400 m, liczymy tam 5 lamp, ale to jeszcze 

sprawdzimy; Osiek od świetlicy w kierunku Mieczkowa, też liczymy 4 może też 5 lamp; 

Piersno 3 lampy w kierunku Jenkowic ; Jarząbkowice 2 lampy i Siemidrożyce 1 lampa. Nie 

wiem czy na to wystarczą te środki, które mamy, bo to jest, w sumie państwu 

przeczytałem, to mamy na to łącznie z dokumentacją, z nadzorem itd. 160 000,00. I tak 

to wygląda, i tak będę zlecał, żebyście państwo wiedzieli, będę zlecał opracowanie 

dokumentacji. 

 

Ryszard Pisarek – Ale jeszcze panie wójcie, tak jak mówiłem na komisji pan wójt 

otrzymał, bo komisja ustaliła i wyraziła zgodę na wykonanie projektów, tutaj pan wójt ma 

to, i pan wójt jeszcze obiecał, że jeżeli zrobimy dokumentację a środki pozostaną, to 

będą brane pod uwagę pozostałe miejscowości. 

 

Stanisław Agatowski – w 2016 r. złożyłem wniosek o doświetlenie tej części wioski, gdzie 

są wybudowane nowe domy, w kierunku Paździorna, niektóre rodziny się już wprowadziły 

i dalej nie ma. Z tego co wójt przedstawił, te priorytety na bieżący rok i przyszły rok to 

nie zostało to ujęte. Chciałbym zapytać, kiedy będziemy ujęci w jakimś planie? 

 

Stanisław Wicha Wójt Gminy – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni gości, 

szanowny sołtysie – planów perspektywicznych, już te czasy się skończyły, kiedy się 

planowało na 10, na 20 lat. Wszystko w zależności od środków w budżecie, co jest 

najpilniejsze do pracy itd.,my w tamtym roku też przeznaczyliśmy 200 tys. na 

oświetlenie, teraz też 200 tys.. Też mi trudno powiedzieć, jak będziemy tworzyli budżet 

na przyszły rok, zobaczymy ile inwestycji wykonamy, ile nie wykonamy inwestycji nie z 

przyczyn zależnych od gminy, tylko z przyczyn, że nie ma wykonawców na rynku, bo 

teraz jest największy problem, że gminy i miasta posiadają pieniądze na inwestycje tylko 

brakuje wykonawców. Tak, że przyszłościowo to robimy w ten sposób, że tyle i tyle mamy 

środków, komisja się zbiera, gdzie najpilniej to te prace wykonać. Wiadomo, że wszędzie 

są pilne, ale to już radni decydują. 

 



Ad.25. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – sprawy bieżące. 

 

Leszek Wicha – Panie przewodniczący, panie wójcie, szanowni państwo, w ostatnim czasie 

są rozpowszechniane nieprawdziwe informacje, jakoby gmina Kostomłoty zrealizowała 

utwardzenie drogi do posesji , na której postawiony jest mój dom. Więc pragnę 

podkreślić, że z własnych środków sfinansowałem całe utwardzenie drogi, wykorytowanie 

tej drogi, i na to posiadam stosowne faktury oraz świadków. Jeżeli te osoby będą w 

dalszym ciągu twierdziły, że gmina zrealizowała mi  inwestycję, ja będę się skłaniał ku 

konsekwencjom prawnym. 

 

 

 

Ad. 26. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zamykam dzisiejsze posiedzenie. 

 

Na tym protokół zakończono. Protokołowała Irena Piotrowska. 

Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.26. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Załącznik nr 1  

 

S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na                                          

XLVI sesji w dniu 31 stycznia 2018 r.  

 

1.  Uchwała Nr XLVI/285/18 w sprawie  uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla obszaru 

położonego w obrębie Mieczków. 

Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Dolnośląskiego. 

 

2. Uchwała Nr XLVI/286/18 w sprawie  zmiany budżetu Gminy 

Kostomłoty na 2017 rok. 

Dochody budżetu gminy – 28.152.562,42 zł 

Wydatki budżetu gminy – 32.753.012,59 zł. 

 

3. Uchwała Nr XLVI/287/18 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018. 
Program będzie realizowany w roku 2018. 

 



4. Uchwała nr XLVI/288/18 w sprawie wytypowania sołectwa do 

uczestnictwa w Programie Odnowa Wsi w Województwie 

Dolnośląskim. 

Do uczestnictwa w Programie Odnowa Wsi wskazuje się sołectwo 

Szymanowice. 

 

5. Uchwała nr XLVI/289/18 w sprawie zmiany uchwały nr XXII/120/12 

Rady Gminy Kostomłoty z dnia 24 kwietnia 2012 r. w sprawie przyjęcia 

„Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 

gminy Kostomłoty. 
Zaktualizowano Program usuwania azbestu. 

 

6. Uchwała nr XLVI/290/18 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty na rok 2018. 

Plan pracy będzie realizowany w roku bieżącym. 

 

7. Uchwała nr XLVI/291/18 w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji 

stałych Rady Gminy Kostomłoty na rok 2018. 
Plan pracy będzie realizowany w roku bieżącym. 

 

8. Uchwała nr XLVI/292/18 w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej we Wrocławiu na dofinansowanie zadania pn. 

„Rozbudowa Stacji Uzdatniania Wody w miejscowości Wilków 

Średzki”. 
Pożyczka zostanie zaciągnięta w wysokości 2778.800,00 zł. 

 

9. Uchwała nr XLVI/293/18 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 

darowizny nieruchomości położonej w miejscowości Godków, 

stanowiącej własność Gminy Kostomłoty. 
Trwa procedura dokonania darowizny. 

 

10. Uchwała nr XLVI/294/18 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 

darowizny nieruchomości zabudowanej, położonej w miejscowości 

Osiek, stanowiącej własność Gminy Kostomłoty. 

Trwa procedura dokonania darowizny. 

 

 

 



Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego 

Urzędu Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz do RIO we Wrocławiu (poz.2, 8). 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


